

# COLLÈGE UNIVERSITAIRE GLENDON COLLEGE

## CONSEIL DE LA FACULTÉ / FACULTY COUNCIL

---

Minutes of the Faculty Council meeting held on Friday, October 2, 2009 at 1:30 p.m. in the Senate Chamber, York Hall, Glendon. This meeting of Council was attended by the following members:

J. Alcock  
C. Besnard  
J. Broad  
T. Cao-Huu  
S. Coysh  
C. Eruktu  
J. Kalthoff  
J. Kowal  
M. Madda  
J. McDonough Dolmaya  
K. Mortreuil  
R. Mougeon  
M. Roy  
J. Smith  
J. Volkhammer

G. Bernardi  
F. Boudreau  
D. Brown  
A. Camara  
R. Despatie (Chair/Président)  
R. Furgiuele  
F. Kay  
M. Lesage  
I. Martin  
K. McRoberts  
T. Moore  
A. Nenashev  
S. Schoenfeld  
D. Spring  
A. Zamora

G. Berubé  
D. Bourgeois-Desnoyers  
C. Campbell  
C. Cindric  
J. Drexler  
A. Hutchison  
S. Kirschbaum  
W. Maas  
I. McDonald  
A. Meco  
F. Mougeon  
K. Pennington  
B. Singer  
V. Tomaszewski

Procès-verbal de la séance du Conseil de la faculté, tenue le vendredi 2 octobre 2009 à 13 h 30 dans la salle du sénat, pavillon York, Glendon. Les membres suivants étaient présents :

### 1. Chair's Remarks

The meeting began at 1:41 p.m.

R. Despatie welcomed everybody, especially Célia Haig-Brown and Patrick Monahan to this year's first meeting of Council and asked new members to introduce themselves. He noted the passing away of Professor Evelyne Corcos and Professor Jean Burnet.

He then briefed Council on the issue of Collegial Governance which is being examined by the Adhoc Committee currently composed of W. Mass, F. Garon and himself. He pointed out that the Committee is looking into the modernization of Faculty Council to make it more efficient, a review of each Standing Committees of Council including the following: composition, term, mission, faculty membership and students membership.

### 1. Remarques du président

La séance commence à 13 h 41.

R. Despatie souhaite la bienvenue à tous, et spécialement à Célia Haig-Brown et Patrick Monahan, à cette première séance du Conseil et demande aux nouveaux membres de se présenter. Il mentionne le décès des professeurs Evelyne Corcos et Jean Burnet.

Il informe brièvement le Conseil concernant la question de la gouvernance collégiale examinée en ce moment par le comité ad hoc composé de W. Maas, F. Garon et de lui-même. Il souligne que le comité examine la modernisation du Conseil de la faculté pour le rendre plus efficace, la révision de chaque comité du Conseil y compris : sa composition, son mandat, sa mission et l'adhésion des étudiants.

He also informed Council that G. Fortin and Principal McRoberts will be making a presentation of the College's budget at the October 23 meeting of Council.

▪ **Election of the Vice-Chair**

Mario Roy was elected Vice-Chair.

2. **Minutes of the previous meeting**

▪ **May 15, 2009 – [FC-09-10-01]**

The minutes were **approved**.

3. **Matters arising from the minutes**

In response to S. Schoenfeld query about the Report on Graduate Studies Realignment, it was noted that a Report from G. Fallis would be circulated when available.

4. **Inquiries and Communications**

▪ Célia Haig-Brown (Chair of Senate)

C. Haig-Brown thanked Council for the opportunity of addressing the membership and conveyed greeting from Senate. She then introduced the Bicameral System of York University Governance and talked about the revised structure of Senate as per the **document** circulated. She underlined the role and importance of Senate with a broader context of collegial governance and invited members of Faculty to participate as much as possible.

▪ Patrick Monahan (Vice-President Academic & Provost of York University)

In his opening remarks, Patrick Monahan commended Glendon Students for their participation in the consultation process on the **Task Force on Student Life, Learning and Community**. He also congratulated Ken McRoberts on his new mandate as Glendon Principal and for his great leadership.

Il informe le Conseil que G. Fortin et le principal McRoberts présenteront le budget du collège lors de la séance du Conseil du 23 octobre.

▪ **Élection du (de la) vice-président(e) du Conseil**

Mario Roy est élu vice-président.

2. **Procès-verbal de la séance précédente**

▪ **15 mai 2009 – [FC-09-10-01]**

Le procès-verbal est **approuvé**.

3. **Questions dérivant du procès-verbal**

En réponse à une question de S. Schoenfeld à propos du réaligement des études supérieures, on note que le rapport de G. Fallis sera mis en circulation dès qu'il sera disponible.

4. **Communications et questions diverses**

▪ Célia Haig-Brown (Présidente du Sénat)

C. Haig-Brown remercie le Conseil de lui donner la possibilité de s'adresser à ses membres et transmet les salutations du Sénat. Elle présente ensuite le système bicaméral de la gouvernance de l'Université York et parle de la structure révisée du sénat selon le **document** distribué. Elle souligne le rôle et l'importance du Sénat dans un contexte plus large de gouvernance collégiale et invite les membres du corps enseignant à participer autant que possible.

▪ Patrick Monahan (Vice-Président académique & Doyen de l'Université)

Pour commencer, Patrick Monahan félicite les étudiants de Glendon de leur participation lors des consultations sur le « **Groupe de travail sur la vie étudiante, l'apprentissage et la communauté** ». Il félicite aussi Ken McRoberts de son nouveau mandat en tant que Principal de Glendon et de la grande qualité de son leadership.

He then talked about the long-term strategic planning process leading to the development of a [Provostial White Paper on the future of the University](#). The process contemplates wide-reaching consultations with many constituencies across the University, including Faculty Councils and lead to the publication of one or more [Green Papers](#). For more information on the “White Paper” and “Green Paper” processes, click on the links highlighted above.

The Provost then responded to questions relevant to Faculty Complement, reallocation of resources and budget from the floor and observed that these issues would be addressed in the Green Papers.

#### ▪ Principal's Remarks

Ken McRoberts expressed his pleasure to continue as Glendon Principal and looked forward to leading Glendon's development in the next 5 years. He then mentioned the following:

- Enrolments: Glendon's target reached in spite of strike – the 76% cut off for entrance requirement has been maintained. At the same time, over the last four years the GPA of entering students has risen by two percentage points. This improvement continued despite last year's strike.
- Campus development project – Plans being developed by Daoust Lestage Inc. (Architects) of Montreal – construction scheduled to start in April 2010 with completion in September 2011.
- Memorial for Professor Evelyne Corcos took place on Thursday, October 1, 2009.
- Memorial for Professor Jean Burnet scheduled on Thursday, October 22, 2009.

Il parle ensuite du processus de planification stratégique qui mènera au développement du « [Livre blanc du doyen sur l'avenir de l'Université](#) ». Le processus comprendra des consultations avec divers secteurs de l'Université y compris les Conseils de la faculté et mènera à la publication d'un ou de plusieurs « [Livres verts](#) ». Pour plus de renseignements sur les processus de ces « Livres blancs » et « Livres verts », cliquer sur les liens surlignés en jaune ci-dessus.

Le Doyen répond ensuite aux questions liées aux effectifs professoraux, à la redistribution des ressources et au budget et fait observer que ces questions seront traitées dans les « Livres verts ».

#### ▪ Remarques du Principal

Ken McRoberts exprime son plaisir de continuer comme Principal de Glendon et combien il se réjouit de diriger la croissance du collège pendant les cinq années à venir. Il mentionne ensuite :

- Inscriptions : L'objectif de Glendon est atteint malgré la grève - le minimum de 76 % des conditions d'admission a été maintenu. En même temps, pendant les quatre dernières années la moyenne cumulative générale des nouveaux étudiants a augmenté de 2 %. Ce progrès s'est poursuivi malgré la grève.
- Projet de développement du campus – Daoust Lestage Inc. (Architectes) de Montréal prépare les plans – le début de la construction est prévue pour avril 2010 et doit se terminer fin septembre 2011.
- La cérémonie commémorative pour la professeure Evelyne Corcos a eu lieu le jeudi 1<sup>er</sup> octobre 2009.
- La cérémonie commémorative pour la professeure Jean Burnet est prévue pour le jeudi 22 octobre 2009.

- Report from Glendon Senate Representative

W. Maas reported on Senate meeting of April 23, May 28 and June 18, 2009 as per the document circulated at the door. For the Senate meeting of September 24, 2009, he informed Council members of the **synopsis** posted on the Senate Web site.

## 5. Reports from Standing Committees

### (a) CASTL

- J. Drexler presented the proposal for the Closure of Work and Study Program and Rubric (FC-09-10-02) and it was **approved** as submitted.

### (b) Curriculum

J. Drexler presented the submissions from the following departments :

- Economics- FC-09-10-03
- French Studies – FC-09-10-04
- Hispanic Studies – FC-09-10-05
- Psychology – FC-09-10-06

All the above submissions were **approved** as submitted.

### (c) Nominating Committee

T. Cao-Huu presented the report contained in document **FC-09-10-07**. All the nominations were **approved**.

## 6. New Business

There was none.

## 7. Adjournment

The meeting was adjourned at 3:00 p.m.

- Rapport du représentant de Glendon au Sénat

W. Maas donne un compte rendu des séances du Sénat tenues les 23 avril, 28 mai et 28 juin 2009 selon le document circulé à la porte. Pour la séance du 24 septembre 2009, il indique aux membres du Conseil le **sommaire** posté sur le site web du Sénat.

## 5. Rapports des comités permanents

### (a) CNAP

- J. Drexler présente la proposition pour la fermeture du programme et de la rubrique Travail et étude (FC-09-10-02) et elle est **approuvée** telle que soumise.

### (b) Programmes d'études

J. Drexler présente les submissions des départements suivants :

- Économie- FC-09-10-03
- Études françaises – FC-09-10-04
- Études hispaniques – FC-09-10-05
- Psychologie – FC-09-10-06

Toutes les submissions ci-dessus sont **approuvées** telles que soumises.

### (c) Comité des mises en candidature

T. Cao-Huu présente le rapport contenu dans le **FC-09-10-07**. Toutes les mises en candidature sont **approuvées**.

## 6. Affaires nouvelles

Il n'y en a aucune.

## 7. Levée de la séance

La séance est levée à 15 h.